
  OSTERØY KOMMUNE  

 

Møteprotokoll 

for 

Formannskapet 
 

Møtedato: 03.05.2018 

Møtestad: Osterøy rådhus - heradsstyresalen 

Møtetid: kl. 13.00 – kl. 16.40 

 

 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Jarle Skeidsvoll KRF Ordførar 

Mortensen, Alf Terje FRP Varaordførar 

Berit Moslett Borge H Medlem 

Johannes Haugland SP Medlem 

Jon Flydal Blichfeldt MDG Medlem 

Kjersti Ingolvsdotter 
Vevatne 

V Medlem 

Johannes Bysheim AP Medlem 

Rita Aud Tveiten AP Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem Parti Rolle 

Hildegunn Mo FRP Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer Parti Erstattar medlem 

Hjalti Heimir Gislason H Hildegunn Mo 

Robert Eikeland AP Erstattar Johannes Bysheim 
i sak 044/18. Erstattar Rita 
Tveiten etter kl. 16.05.   

Jørgen Varden AP Erstattar Rita Tveiten i sak 
044/18.  

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: Rådmannen og utvalssekretæren. Viviann Kjøpstad frå 
planavdelinga møtte for å gje ei orientering i samband med sak 039/18. Økonomisjefen møtte i sak 
041/18.  
       
   

 

 

 



 

 

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

035/18 Godkjenning av innkalling og sakliste 

036/18 Godkjenning av møtebok 

037/18 Referatsaker og meldingar 

039/18 Heilskapleg risiko-og sårbaranlyse for Osterøy kommune 

040/18 Naturskade. Kommunen sitt ansvar generelt og avklaring Votlo. 

041/18 Årsrekneskap og årsmelding 2017 

042/18 Skjenkekontroll 25.03.2018 - rapport og tilleggsrapport - Ole Bull Kro 

043/18 Skjenkekontroll 24.02. og 24.03.2018 - Osterøykroa 

044/18 Generalforsamlingar i kommunaleigde selskap 2018  - førebuing i formannskapet 

  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Orientering ved ordføraren i byrjinga av møtet  

I byrjinga av møtet orienterte ordføraren kort om:  

- Dialogmøte om båtruter i kommunen med Skyss 

- Møte med Bergen fengsel, avdeling Ulvnesøy i Vaksdal  

- Møte med politirådet i Indre Hordaland 

 - Møte om barnevernet med Fylkesmannen  

- Oppstartsmøte om «Prosjekt HAVBRUK» med Sparebanken Vest  

- Møte i jubileumskomiteen for Hamre som kyrkjestad i 1000 år 

- Årsmøte i Vest brann- og redningsregion  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Presentasjonar i byrjinga av møtet:  

1. Den fyrste presentasjonen vart halde av Viviann Kjøpstad frå planavdelinga. Ho gjorde reie for 

utkastet til heilskapleg risiko- og sårbarheitsanalyse for Osterøy kommune, og kva for vurderingar 

som ligg til grunn for analysen.  

2. Den andre presentasjonen vart halde av rådmannen, som gav ei orientering om rekneskapen for 

2017, status for årsbudsjett 2018 og oppstartinga med økonomiplanen 2019 - 2022.  

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



 

 

035/18: Godkjenning av innkalling og sakliste 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

   

   

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

Det vert varsla nokre spørsmål til slutten av møtet.  
------------------------------------------------------------------ 
Det var elles ikkje merknader til innkalling og saksliste.  
 

FS - 035/18 VEDTAK: 

Innkalling og sakliste vert godkjent. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

036/18: Godkjenning av møtebok 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Møteprotokoll frå 21.03.18  vert godkjend. 

   

   

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

Det var ikkje merknader til utsend møteprotokoll.  
 

FS - 036/18 VEDTAK: 

Møteprotokoll frå 21.03.18 vert godkjend. 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

037/18: Referatsaker og meldingar 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 

   

   

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedtekne.  
 



 

 

FS - 037/18 VEDTAK: 

"Referatsakene vert tekne til vitande." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

039/18: Heilskapleg risiko-og sårbaranlyse for Osterøy kommune 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Utkast til Heilskapleg risiko-og sårbaranlyse for Osterøy kommune vert lagt ut på høyring og 
offentleg ettersyn i minimum 3 veker.  

  

   

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 

FS - 039/18 VEDTAK: 

"Utkast til Heilskapleg risiko-og sårbaranlyse for Osterøy kommune vert lagt ut på høyring og 
offentleg ettersyn i minimum 3 veker."  

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

040/18: Naturskade. Kommunen sitt ansvar generelt og avklaring Votlo. 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Generell praksis:  

Rådmannen tilrår at nye rutiner for bistand og hjelp til innbyggjarane ved mistanke om fare for 
naturskade eller ved skadehendingar blir som fylgjer:  

 

1. kommunen responderer på bekymringsmeldingar og synfarer naturfarehendingar som før. 
Alle hendingar og kjennskap til skredfare skal registrerast for framtidig sakshandsaming. 

 

2. der det kan vere fare for liv og helse ved bustader skal NVE eller geolog tilkallast for å 



 

 

vurdere den akutte faren. Kostnader med geolog vert dekka av kommunen.  

 

3. arbeid med utarbeiding av faresonekart må kostas av grunneigar sjølv.  

 

4. i store og komplekse saker, søkjer kommunen NVE om tilskot til sikring etter post 60, og 
bidreg med adminstrative ressursar samt økonomiske garantiar (20 % distriktsandel). Denne 
andelen kan krevjast refundert av grunneigarane etter naturskadelova § 24.  

 

Vidare handsaming Votlo:  

I høve sikring av det jordskredutsatte området: Kommunen søker tilskot frå NVE basert på alternativ 
1 – drenering og beplanting. Kommunen tek på seg dei administrative kostnadene ved planlegging 
og koordinering av sikringsarbeidet dersom ein får tilskot. Grunna kommunal eigedom i form av VA-
anlegg i området vil kommunen dekke distriktsandelen.  

 

Bistand i høve dei steinsprangutsatte følgjer ny rutine.  

 

   

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Saka vert oversend til heradsstyret utan innstilling." 
 
AVRØYSTING 
Alternativ avrøysting  
Alf Terje Mortensen sitt framlegg:       2 røyster  (1FRP, 1MDG) 
Rådmannen sitt framlegg:                     7 røyster (1KRF, 2AP, 2H, 1SP, 1V) 
 
 
 

FS - 040/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

"Generell praksis:  

Rådmannen tilrår at nye rutiner for bistand og hjelp til innbyggjarane ved mistanke om fare for 
naturskade eller ved skadehendingar blir som fylgjer:  

 



 

 

1. kommunen responderer på bekymringsmeldingar og synfarer naturfarehendingar som før. 
Alle hendingar og kjennskap til skredfare skal registrerast for framtidig sakshandsaming. 

 

2. der det kan vere fare for liv og helse ved bustader skal NVE eller geolog tilkallast for å 
vurdere den akutte faren. Kostnader med geolog vert dekka av kommunen.  

 

3. arbeid med utarbeiding av faresonekart må kostas av grunneigar sjølv.  

 

4. i store og komplekse saker, søkjer kommunen NVE om tilskot til sikring etter post 60, og 
bidreg med adminstrative ressursar samt økonomiske garantiar (20 % distriktsandel). Denne 
andelen kan krevjast refundert av grunneigarane etter naturskadelova § 24.  

 

Vidare handsaming Votlo:  

I høve sikring av det jordskredutsatte området: Kommunen søker tilskot frå NVE basert på 
alternativ 1 – drenering og beplanting. Kommunen tek på seg dei administrative kostnadene ved 
planlegging og koordinering av sikringsarbeidet dersom ein får tilskot. Grunna kommunal eigedom 
i form av VA-anlegg i området vil kommunen dekke distriktsandelen.  

 

Bistand i høve dei steinsprangutsatte følgjer ny rutine." 

 
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

041/18: Årsrekneskap og årsmelding 2017 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Årsmelding og rekneskap for 2017 vert godkjent slik dei ligg føre. 

Rekneskapsmessig mindreforbruk, kr 2 585 868, 97, vert avsett til disposisjonsfond. 

  

 

   



 

 

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

Økonomisjefen møtte i saka for å kunne svare på spørsmål.  
----------------------------------------------------------------------------- 
 
AVRØYSTING 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.  
 
 

FS - 041/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

"Årsmelding og rekneskap for 2017 vert godkjent slik dei ligg føre. 

Rekneskapsmessig mindreforbruk, kr 2 585 868, 97, vert avsett til disposisjonsfond." 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

042/18: Skjenkekontroll 25.03.2018 - rapport og tilleggsrapport - Ole Bull Kro 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Rapportar etter skjenkekontroll 25.03.18 ved Ole Bull Kro, Valestrandsfossen, vert tekne til 
vitande.» 

  

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

AVRØYSTING  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.  
 

FS - 042/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

«Rapportar etter skjenkekontroll 25.03.18 ved Ole Bull Kro, Valestrandsfossen, vert tekne til 
vitande.» 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 



 

 

043/18: Skjenkekontroll 24.02. og 24.03.2018 - Osterøykroa 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

«Osterøykroa AS, org.nr. 999 314 163, vert i medhald av alkoholforskrifta § 10-3, jfr. same 
forskrift § 10-2,  tildelt to prikkar for to brot på alkohollova § 9-1, jfr. og alkoholforskrifta § 14-1. 

Grunnlag for prikktildeling: I samband med skjenkekontroll 24.02. og 24.03.18 er det begge 
gonger dokumentert brot på reklameforbodet, jfr. alkohollova § 9-1. Etter alkoholforskrifta § 10-3 
medfører dette tildeling av to prikkar, jfr. same forskrift § 10-2.» 

  

   

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

Alf Terje Mortensen, FRP, gjorde slikt framlegg: "Rapporten vert teken til vitande".   
 
AVRØYSTING  
Alternativ avrøysting  
 
Rådmannen sitt framlegg:    7 røyster (1KRF, 2AP, 1MDG, 1H, 1SP, 1V)  
FRP sitt framlegg:                   2 røyster (1FRP og 1H)  
 

FS - 043/18 VEDTAK: 

Formannskapet si innstilling til heradsstyret:  

«Osterøykroa AS, org.nr. 999 314 163, vert i medhald av alkoholforskrifta § 10-3, jfr. same forskrift 
§ 10-2,  tildelt to prikkar for to brot på alkohollova § 9-1, jfr. og alkoholforskrifta § 14-1. 

Grunnlag for prikktildeling: I samband med skjenkekontroll 24.02. og 24.03.18 er det begge gonger 
dokumentert brot på reklameforbodet, jfr. alkohollova § 9-1. Etter alkoholforskrifta § 10-3 
medfører dette tildeling av to prikkar, jfr. same forskrift § 10-2.» 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

044/18: Generalforsamlingar i kommunaleigde selskap 2018  - førebuing i formannskapet 

 

Rådmannen sitt framlegg: 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Rådmannen gjer ikkje framlegg til vedtak. 



 

 

   

03.05.2018 FORMANNSKAPET 

Rita Tveiten, AP, og Johannes Bysheim, AP, bad om vurdering av sin gildskap i saka, då dei begge er 
medlemmer av Osterøy Utvikling sitt styre. Dei tok ikkje del i avgjerda om gildskap - Robert Eikeland, 
AP, og Jørgen Varden, AP, møtte som vara - 9 medlemmer/varamedlemmer tilstades.  
 
AVRØYSTING - gildskap  
Rita Tveiten, AP, og Johannes Bysheim, AP, vart samrøystes kjend ugilde i saka. Vedtaket vart gjort 
med heimel i forvaltningslova § 6e, 2. ledd: En offentlig tjenestemann er ugild til å tilrettelegge 
grunnlaget for en avgjørelse eller til å treffe en avgjørelse i en forvaltningssak når han leder eller har 
ledende stilling i, eller er medlem av styret eller bedriftsforsamling for et selskap som er part i saken; 
... .  
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Leiar i valnemnda, Berit Borge, gjorde på vegne av valnemnda slikt framlegg om val av medlemmer til 
styre i Osterøy Utvikling AS: 
 
"Veronica Ahmer, nestleiar, med vara Ingemar Tepstad  
 
Johannes Bysheim med vara Åshild Rød 
 
Leiar Rita Tveiten" 
 
AVRØYSTING 
Valnemnda sitt framlegg vart samrøystes tilrådd.  
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------  
 
 

FS - 044/18 VEDTAK: 

Formannskapet si tilråding til heradsstyret om val av styremedlemmer til Osterøy Utvikling AS:  
 
"Veronica Ahmer, nestleiar, med vara Ingemar Tepstad  
 
Johannes Bysheim med vara Åshild Rød 
 
Leiar Rita Tveiten" 
 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

Andre saker/ spørsmål  

 

 

Retningslinjer for tilkopling til offentleg vatn- og avlaupsnett i kommunen  

 

Hjalti H.Gislason, H, stilte spørsmål om retningslinjer for tilkopling til det offentlege vatn-  og 

avlaupsnettet i kommunen. Han stilte òg spørsmål om norma for tilkopling kan takast opp til 

vurdering, der ein mellom anna kan vurdere ein makssats for tilkopling.  

 

Rådmannen skal kome tilbake med svar.  

 

«Åpenhetsindeksen» for kommunar 

Kjersti I. Vevatne, V, stilte spørsmål om «Åpenhetsindeksen» for kommunar, og påpeika at Osterøy 

kommune ikkje har svara på denne. Det vart stilt spørsmål om dei tilsette i kommunen har nok 

kunnskap om offentligheitslova og om dei tilsette fekk tilbod om kurs i bruk av lovverket.  

Rådmannen svara at kommunen skal skjerpe sine rutinar om offentleggjering av dokument, slik at 

ikkje dokument vert unødig skjerma. Tilsette i kommunen får opplæring og kurs om bruk av 

lovverket.  

Planprogrammet til Vossavegen (K5) 

Alf Terje Mortensen, FRP, stilte spørsmål om planprogrammet til Vossavegen. Han spurte om 

høyringen av planen kjem opp som eige sak i Osterøy kommune.  

Rådmannen skal kome tilbake med svar.  

 

Sal av kommunal eigedom på Haus 

Alf Terje Mortensen, FRP, stilte spørsmål om eit eventuelt sal av ein kommunal eigedom å Haus. 

Kjøparen ønskjer å nytte tomta til bustadbygging.   

Rådmannen svara at det kan vere ein utfordring med sal av denne eigedomen til bustadbygging, 

dersom den er satt av til andre formål. Rådmannen kan kome tilbake med svar når sakshandsamar 

har fått høve til å setje seg inn i saka.  

 

Plan for utbygging av barnehage på Valestrand  

Johannes Bysheim, AP, stilte spørsmål om plan for utbygging av barnehage på Valestrand. Han 

spurde om det er satt av plass for utbygging av barnehage der, og kva som er planen for tilbodet av 

barnehageplassar i dette området.  

Rådmannen svara at sakshandsamar kan lage ei utgreiing om saka. I utgangspunktet berekna 

kommunen ein større etterspurnad av barnhageplassar enn det som vart tilfelle. Likevel treng 

kommunen å ha ein ledig kapasitet av barnehageplassar. 



 

 

 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Til å skrive under møteprotokollen saman med ordføraren vart desse valde: Kjersti I. Vevatne og 

Johannes Haugland  

 

 

 

Lonevåg 07.05.2018 

 

 

Marie Koksvik Thorsen  

Uvalssekretær  

 

 

 

 

 

 

 

---------------------------------                    --------------------------------                    -------------------------------- 

Jarle Skeidsvoll                                      Kjersti Vevatne                                    Johannes Haugland  

Ordførar  
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